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Mandag den 5. marts 2012 inviterede LandboUngdom og Landbrug & Fødevarer - Familielandbrugssek-

tionen til en spændende konference med emnet ”Finansiering af selveje” på Gråsten Landbrugsskole. Og 

det med stor succes. Længe inden tilmeldingsfristen udløb, kunne der meldes om fuldt hus.

- Vi har måttet lukke for flere tilmeldinger, da vi har ramt loftet for kapaciteten. De mange tilmeldinger 

vidner om, at vi har ramt et vigtigt emne, som mange unge kommende landmænd og økonomirådgivere 

er interesserede i, siger Jane Lindedam, der var fungerende formand for LandboUngdom. 

- Vi har sammen med Familielandbruget fået lavet et program med mange interessante oplæg og man kan 

også se, at det hjælper at samarbejde med f.eks. Familielandbruget og landbrugsskolerne, når vi skal ar-

rangere og have deltagere til en konference.

Der var 269 deltagere til konferencen.

Lu Konference
- Finansiering af selvejet
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lars larsen, 24 år,  

dalum landbrugsskole

Hvad fik du ud af at være med til kon-

ferencen?

Det var meget spændende. Jeg er 

selv færdiguddannet agrarøkonom, så 

emnet interesserer mig. Meget af det, 

havde jeg hørt før. Men det er altid 

godt at få folk i tale og få noget dia-

log i gang.

Var der noget, der fik dig til at ændre 

synspunkt på nogle ting?

Ikke rigtigt. Vi har haft de samme ban-

ker ude på skolerne og regne det hele 

igennem på diverse finansieringsdag, 

så vi kender det til hudløshed.

Var det nogle gode oplæg?

Helt bestemt. Men du får aldrig ban-

kerne til at sige noget konkret, når 

der er så mange mennesker. Der 

kommer ingen konkrete tal på bor-

det – det tør de ikke.

Overvejer du selv etablering?

Jeg har en interesse i det, men der 

er mange ting, der først skal falde på 

plads, så jeg ligger ikke søvnløs.

Voxpop
LU:

helle dreyer, 27 år,  

produktionsleder, vejlby

Hvad fik du ud af at være med til kon-

ferencen?

Det var et tilbud skolen gav os, som 

jeg synes var rigtigt godt. Godt at få 

belyst emnet med mange forskellige 

vinkler.

Var der noget, der fik dig til at ændre 

synspunkt på nogle ting?

Ikke som sådan. Jeg vidste godt, at 

det lige nu er rigtigt svært for unge at 

komme i gang. Det blev tydeliggjort på 

konferencen.

Var det nogle gode oplæg?

Helt bestemt. Jeg synes fx det var rig-

tigt godt, at der var en ung landmand, 

der fortalte om sine egne erfaringer. 

Det tror jeg var med til at de andre 

oplægsholdere også fik øjnene op for 

de problemer, der er med etablering. 

Overvejer du selv etablering?

Nej, men man kunne sagtens få noget 

ud af konferencen alligevel. Fx disku-

terede man fremtiden for landbruget, 

og det er noget, der interesserer mig.
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konferencen er støttet gennem 
”den europæiske landbrugsfond 
for udvikling i landdistrikterne”.


